
       

Utlåtande 2009: RVIII (Dnr 328-1829/2007) 

 

 

Stenhagens idrottsplats i Akalla 
Motion av Mirja Räihä Järvinen (s) (2007:17) 

 

 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande 

Motion (2007:17) av Mirja Räihä Järvinen (s) om Stenhagens idrottsplats i 

Akalla avslås. 

 

 

 

Föredragande borgarrådet Madeleine Sjöstedt anför följande. 

 

Ärendet 

 

Mirja Räihä Järvinen (s) föreslår i sin motion (2007:17) att fullmäktige beslu-

tar att Stenhagens idrottsplats i Akalla byggs om till en idrottsplats med en 

rundbana. 

Av motionen framgår att Kista idrottsplats såldes under 90-talet. Motionä-

ren skriver att när affären gjordes upp var löftet att Kista skulle ersättas för den 

förlorade idrottsplatsen. Motionären skriver även att de som bor i Kista ansåg 

att överenskommelsen var bra tills det framkom att det på ersättningsanlägg-

ningarna fattades en rundbana. 

I motionen anges att under förra mandatperioden beslutade idrottsnämnden 

att Stenhagens idrottsplats i Akalla ska rustas upp med konstgräs och på det 

sättet bli bättre rustad för fotbollen. Stenhagens idrottsplats har fortfarande 

grusplan. Motionären skriver även att intresset för friidrott under de senare 

åren ökat bland ungdomarna och att det fattas en idrottsplan med rundbana i 

stadsdelsområdet. Stenhagens idrottsplats kunde lämpa sig väl till den uppgif-

ten. 



 

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, idrottsnämnden och Rinke-

by-Kista stadsdelsnämnd. 

Stadsledningskontoret anser att en friidrottsanläggning inte kan placeras på 

Stenhagens idrottsplats. 

Idrottsnämnden anser att motionen bör avslås men att frågan kan prövas 

igen när erforderliga fysiska förutsättningar finns. 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd anser att den föreslagna upprustningen av 

Stenhagens bollplan nu blivit än mer angelägen efter att bebyggelsen i sam-

band med Järvalyftet förväntas öka trycket på de befintliga idrottsanläggning-

arna. 

 

Mina synpunkter 

 

En av de viktigaste prioriteringarna i vår idrottspolitik är att skapa förutsätt-

ningar för att stockholmarna ska motionera, idrotta och röra på sig mer. Bris-

tande fysisk aktivitet är ett stort problem i alla generationer stockholmare. För 

att motverka detta har staden under 2007 och 2008 gjort historiskt stora inve-

steringar i idrottsanläggningar, och dessutom genomfört dessa i samarbete med 

föreningslivet för att de ska bli så välplanerade som möjligt. En ansenlig del av 

investeringarna har dessutom gjorts runt Järvafältet. 

Kvarnbacka BP, tio minuters gångväg från Stenhagens IP, har nyligen be-

lagts med en 11-manna konstgräsplan. Vid Granby BP har idrottsnämnden och 

stadsdelsnämnden i samverkan med föreningslivet investerat i en ny 11-manna 

naturgräsplan och uppgraderat den tidigare existerande naturgräsplanen. Id-

rottsnämnden har i samverkan med fotbollsföreningen Akropol, utvecklat 

Akalla gårds BP med en ny läktare och servering. Dessutom förbereds omfat-

tande förbättringar för friidrotten och spontanidrotten på Spånga IP. 

Det finns dock fortfarande behov av ytterligare investeringar i området. Id-

rottsförvaltningen har därför fått i uppdrag av nämnden att inventera vilka 

förslag på investeringar som tagits fram de senaste åren tillsammans med före-

ningslivet kring Järvafältet, för att sedan presentera vilka av dessa förslag som 

kan genomföras inom Järvalyftet. 

Det ovan redovisade visar att majoriteten inte brister i ambition att skapa 

goda förutsättningar för idrotts- och motionslivet kring Järvafältet. Att sats-

ningarna inte har gjorts på just Stenhagens IP motiveras nu precis som vid 

behandling av tidigare motioner i detta ärende av att det inte finns plats för en 



 

rundbana kring fotbollsplanen, om man inte också flyttar på kraftledningarna 

som går över anläggningen, vilket inte skulle vara ett ansvarsfullt användande 

av medborgarnas skattemedel. 

 

Bilagor 

1. Reservationer m.m. 

2. Motion (2007:17) om Stenhagens idrottsplats i Akalla 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 

Reservation anfördes av borgarråden Carin Jämtin och Roger Mogert (båda s) 

och Yvonne Ruwaida (mp) enligt följande. 

 

Vi föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta följande. 

1. Bifalla motionen. 

2. Därutöver anföra följande. 

 

Behovet av idrottsplatser och idrottsanläggningar i området runt Järva är betydande. 

Inte minst för att skapa vettiga förutsättningar för fritidssysselsättning för våra barn 

och unga i området. Det arbete som idag pågår, och som planeras inom ramen för 

Järvalyftet, med att öka utbudet räcker inte. Den moderatledda majoriteten hävdar 

gång på gång att de investerar stora summor i Järvaområdet på idrottsanläggningar. En 

genomgång av utfallet av idrottsnämndens investeringsbudget för 2008 visar att 

knappt 1,6 % av den totala budgeten, eller 4,8 av 306,6 miljoner kronor användes till 

reella, utpekade investeringar i Järvaområdet. Detta i ett område där 8% av Stock-

holms invånare bor.  

Motionären lyfter framför allt fram det växande intresset för friidrott och den totala 

avsaknaden av anpassade anläggningar för just denna typ av träning i området Akalla-

Kista-Husby. Något som skulle kunna åtgärdas genom att, i samband med upprustning 

och ombyggnation av Stenhagens IP, anlägga en rundbana för friidrott. Argumentet för 

att inte tillföra en sådan är att en flytt/nedgrävning av kraftledningar skulle vara nöd-

vändig och att detta skulle vara för kostsamt. Vi anser dock inte att frågan är tillräck-

ligt utredd, utan ser att det finns alternativ som ännu inte tittats på. Bland annat möj-

ligheten att i samband med ombyggnad och upprustning, vrida anläggningen för att på 

så sätt undkomma kraftledningarna och därmed få plats med rundbanor runt fotbolls-

planen. En möjlighet som vi anser ska beaktas i det fortsatta arbetet. Eftersom ärendet 

redan nu har dragit ut på tiden anser vi att ovanstående uppdrag bör genomföras 

skyndsamt så att iordningställandet av Stenhagens IP kan ske så fort som möjligt. 



 

Särskilt uttalande gjordes av borgarrådet Yvonne Ruwaida (mp) enligt följan-

de. 

 

En upprustning och ombyggnad av Stenhagens IP vore mycket positivt för området, 

inte minst för barn och unga. Miljöpartiet vill dock påpeka att eventuella nya parker-

ingsplatser i anslutning till idrottsplatsen, bör anläggas utan intrång i Hansta naturre-

servat. Att gräva ner elledningen vid såväl idrottplatsen som på övriga Järvafältet skul-

le vara mycket positivt.  

 

Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår 

kommunfullmäktige besluta följande 

Motion (2007:17) av Mirja Räihä Järvinen (s) om Stenhagens idrottsplats i 

Akalla avslås. 

 

Stockholm den 

På kommunstyrelsens vägnar: 

S T E N  N O R D I N  

 

Madeleine Sjöstedt 

Ylva Tengblad 

 



 

ÄRENDET 

 

Mirja Räihä Järvinen (s) föreslår i sin motion (2007:17) att fullmäktige beslu-

tar att Stenhagens idrottsplats i Akalla byggs om till en idrottsplats med en 

rundbana. 

Av motionen framgår att Kista idrottsplats såldes under 90-talet. Motionä-

ren skriver att när affären gjordes upp var löftet att Kista skulle ersättas för den 

förlorade idrottsplatsen. Motionären skriver även att de som bor i Kista tyckte 

att överenskommelsen var bra tills det framkom att det på ersättningsanlägg-

ningarna fattades en rundbana. 

I motionen anges att under förra mandatperioden beslutade idrottsnämnden 

att Stenhagens idrottsplats i Akalla ska rustas upp med konstgräs och på det 

sättet bli bättre rustad för fotbollen. Stenhagens idrottsplats har fortfarande 

grusplan. Motionären skriver även att intresset för friidrott under de senare 

åren ökat bland ungdomarna och att det fattas en idrottsplan med rundbana i 

stadsdelsområdet. Stenhagens idrottsplats kunde lämpa sig väl till den uppgif-

ten. 

 

BEREDNING 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, idrottsnämnden och Rinke-

by-Kista stadsdelsnämnd. 

 

Stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 7 februari 2008 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

I motionen från Mirja Räihä Järvinen (s) föreslås att Stenhagens idrottsplats i Akalla 

byggs om till en idrottsplats med en rundbana för friidrott. 

Redan när motionen från Börje Vestlund (s) behandlades av kommunfullmäktige i 

juni 2004 konstaterades att det befintliga utrymmet vid Stenhagens bollplan inte med-

ger anläggande av en komplett friidrottsanläggning med rundbanor. 

Stadsledningskontoret konstaterar att det inte framkommit några nya uppgifter i 

ärendet avseende en rundbana som kan föranleda något annat ställningstagande än det 

som gjordes 2004. Stadsledningskontoret anser således att en friidrottsanläggning inte 

kan placeras på Stenhagens idrottsplats. 

Stadsledningskontoret föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige 

beslutar att motionen får anses besvarad med vad som anförs i stadsledningskontorets 

tjänsteutlåtande. 



 

 

Idrottsnämnden 

 

Idrottsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 19 juni 2007 att som svar 

på remissen avseende motion (2007:17) om Stenhagens idrottsplats i Akalla 

överlämna och åberopa förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Reservation anfördes av Jari Visshed m.fl. (s), bilaga 1. 

 

Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 25 maj 2007 har i huvudsak 

följande lydelse. 

 

Stenhagens idrottsplats (bollplan) är belägen mellan Porkalagatan och Akallalänken 

inom stadsdelen Akalla. Anläggningen består av en grusfotbollsplan (för 9 – manna 

spel), skolidrottsytor för löpning 60 meter och längdhopp, parkeringsplats och en om-

klädningsbyggnad. Anläggningen är obemannad men sköts av personal från Husby 

ishall. I parkområdet, parallellt med Akallalänken, finns master och ett luftburet kraft-

ledningsstråk.  

I samband med försäljning av Kista idrottsplats erhöll förvaltningen 68 mnkr för 

upprustning av övriga bollplaner inom Norra Järva samt en ny ishall på Husby boll-

plan. På grund av fördyringar i de övriga projekten så tvingades förvaltningen att skju-

ta på projektet om ny 11–manna konstgräsfotbollsplan på Stenhagens bollplan.  

Gällande detaljplan för Stenhagens bollplan medger en utbyggnad av befintlig fot-

bollsplan till en regelrätt 11–manna fotbollsplan (totalmått 71 x 111 meter) inklusive 

en utbyggnad av omklädningsbyggnaden med två omklädningsrum. Detaljplanen 

medger inga friidrottsytor i form av rundbanor och segment. 

Kommunfullmäktige behandlade i juni 2004 en motion (2001:68) av Börje Vest-

lund (s) avseende anläggande av en friidrottsanläggning på Stenhagens bollplan. 

Kommunfullmäktige ansåg att anläggande av en friidrottsanläggning på Stenhagens 

bollplan som mindre lämpligt. Motivet var bland annat att en friidrottsanläggning med 

rundbanor inte kan inrymmas på grund av de intilliggande luftburna kraftledningarna.   

Kommunfullmäktige gav idrottsnämnden i uppdrag att i den fortsatta planeringen 

för nya idrottsanläggningar närmare utreda förutsättningarna att på sikt anlägga en 

idrottsanläggning för friidrott på Akalla Gårds bollplan eller annat lämpligt område. I 

utredningen bör också ingå att studera förutsättningarna att bygga en friidrottshall 

liknande den i Sätra.  

 

Förvaltningen delar motionärens uppfattning att en komplett friidrottsanläggning be-

hövs på Norra Järva. Förvaltningen anser dock att en friidrottsanläggning inte kan 

placeras på Stenhagens bollplan så länge den luftburna kraftledningen finns kvar efter-

som det befintliga fria utrymmet mellan kraftledningen och slänten i anslutning till 



 

Porkalagatan inte medger detta. Förvaltningen kan inte påta sig några kostnader för att 

flytta kraftledningarna. Förvaltningen bedömer detta som ett mycket kostsamt projekt.  

Ett anläggande av friidrottsytor skulle även innebära att anläggningen delvis måste 

lokaliseras utanför befintlig Y-tomt på parkmark. Ett sådant ingrepp i parkmarken 

innebär att en ny detaljplan måste upprättas. En utbyggnad av Stenhagens bollplan 

med friidrottsytor innebär också att omfattande markarbeten inklusive flyttning av 

ledningar och brunnar utefter den södra kortsidan måste genomföras.  

I enlighet med kommunfullmäktiges beslut från 2004 undersöker förvaltningen 

lämpliga områden inom Norra Järva för att iordningställa en komplett friidrottsanlägg-

ning. Förvaltningen har i tidigare förslag omnämnt Akalla Gårds bollplan som en 

lämplig plats, men undersöker även andra platser, bland annat på Järvafältet. 

Med ledning av ovanstående föreslår förvaltningen att idrottsnämnden beslutar att 

avslå motionärens förslag om att anlägga friidrottsytor, inklusive rundbanor, på Sten-

hagens bollplan och låta pröva frågan igen när erforderliga fysiska förutsättningar 

gives. 

 

 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 

 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 23 au-

gusti 2008 att tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen. 

 

Särskilt uttalande gjordes av ordförande Annette Jansson (m), Burhan Yildiz 

(fp) och vice ordförande Abebe Hailu (s), bilaga 1. 

 

Särskilt uttalande gjordes av vice ordförande Abebe Hailu (s), bilaga 1. 

 

Särskilt uttalande gjordes av Jakob Dencker (mp), bilaga 1. 

 

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 9 augusti 

2007 har i huvudsak följande lydelse. 

 

Ersättningsanläggningar för Kista idrottsplats 

När Kista idrottsplats avvecklades och marken bebyggdes med paviljonger för stu-

dentbostäder förlorade Norra Järva en rad ytor och anläggningar för olika typer av 

idrott. Under  

åren som gått har Norra Järva fått ersättning för en stor del av dessa anläggningar. Till 

exempel ishall och isbana i Husby, upprustade bollplaner, banor för skolidrott och i 

viss mån omklädningsrum vid utomhusanläggningar. Så har skett i enlighet med en år 

1999 av Stockholms idrottsförvaltning framlagd plan för ersättningsanläggningar inom 

Norra Järva inför exploatering av Kista IP för studentbostäder. Planen innehöll ett 



 

antal punkter om åtgärder för upprustning av samtliga befintliga bollplaner inom Norra 

Järva utom Granby BP. En bollplan, Stenhagens bollplan, har dock inte åtgärdats alls 

trots att den ingick i programmet för ersättningsanläggningarna. Stenhagens bollplan 

är i dag en dåligt underhållen grusplan med förfallna och oanvändbara omklädnings-

rum samt toaletter.  

I idrottsförvaltningens plan för ersättningsanläggningar för Kista IP inom Norra 

Järva föreslogs ingen ersättning för de löparbanor som försvann vid exploateringen av 

idrottsplatsen. I planen hänvisar idrottsförvaltningen i stället till Spånga IP. Kista SDN 

hade i sitt yttrande över ett förslag till planen anfört att det var ”beklagligt att det inte 

kunde inrymmas någon komplett friidrottsanläggning med rundbana för löpning. Friid-

rott är en av de minst kostnadskrävande individuella sporterna att utöva och skulle 

därför vara lämplig i våra stadsdelar.” Nämnden hade vidare anfört ”att möjligheterna 

undersöks att förskjuta Stenhagens IP åt nordväst så att en bana med allvädersbelägg-

ning kan anläggas runt fotbollsplanen nu eller i en framtid när vägar och kraftledning 

kanske flyttas”.  

 

Tidigare förslag om upprustning av Stenhagens bollplan 

Under år 2002 behandlades förslag om upprustning av Stenhagens bollplan vid två tillfäl-

len i Kista stadsdelsnämnd. Dels den 18 juni då nämnden yttrade sig över såväl en full-

mäktigemotion (s) som en gemensam skrivelse från (kd), (m), (fp) och (sp) till stadsdels-

nämnden - båda med likartat innehåll som den nu föreliggande motion 2007:17. Dels den 

26 september då nämnden yttrade sig över ett av stadsbyggnadskontoret upprättat detalj-

planeförslag, som bl.a. innebar att en utbyggnad av Stenhagens bollplan till konstgräsplan 

med läktare och större omklädnadsrum möjliggjordes. Nämnden var positiv till förslagen 

men tillade i det senare ärendet att ”förslaget om en fullt utbyggd idrottsplats inte bör 

förhindra att gräsplanen, omklädnadsbyggnaden mm genomförs snarast. Friidrottsbanor-

nas utbyggnad kan ske i en andra etapp om det inte är möjligt att utföra i ett samman-

hang.” 

 

Förvaltningens slutsatser 

Förvaltningen anser att den föreslagna upprustningen av Stenhagens bollplan nu blivit 

än mer angelägen. Exploateringen av Kista Gårds-området samt övrig tillkommande 

bebyggelse i samband med Järvalyftet förväntas öka trycket på de befintliga idrottsan-

läggningarna. Förvaltningen bedömer att åtgärder inom ram för Järvalyftet kan ske 

utan att Stenhagens bollplan behöver disponeras för annat ändamål. Det är inte av 

bland annat kommunikationstekniska skäl realistiskt att hänvisa barn och ungdomar i 

Kista, Husby och Akalla när det gäller friidrottsutövning inom löpgrenarna till Spånga 

idrottsplats. Förvaltningen anser mot den bakgrunden - och i likhet med motionären - 

att Stenhagens bollplan i Akalla byggs om till en idrottsplats med rundbana för löpning 

samt att tidigare planer om att rusta upp omklädningsrum och att förse bollplanen med 

konstgräs genomförs. 



 

Bilaga 1 

RESERVATIONER M.M. 

 

Idrottsnämnden 

 

Reservation anfördes av Jari Visshed m.fl. (s) enligt följande yrkande 

 

1. avslå förvaltningens förslag 

2. bifalla motionen och därutöver anföra 

Det är angeläget att Stenhagens bollplan snarast byggs om och upprustas. I sam-

ban med förändringarna av Kista gavs löften kring utbyggnaden av Stenhagens 

bollplan och dessa bör nu infrias. En fungerande idrottsanläggning i området är 

viktigt för att möjliggöra för ungdomar att tidigt utöva olika idrotter och en ut-

veckling av ökade möjligheter till att utöva idrott kring Järvafältet är av största 

vikt för de barn och ungdomar som växer upp i området. 

 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 

 

Särskilt uttalande gjordes av ordförande Annette Jansson (m), Burhan Yildiz 

(fp) och vice ordförande Abebe Hailu (s) enligt följande 

 

Vi anser att det är angeläget att Stenhagens bollplan snarast byggs ut och upprustas. 

Utbyggnaden bör ske i enlighet med de löften om ersättningsanläggningar som gavs i 

samband med att Kista IP avträddes av idrottsförvaltningen. 

Tidigare har idrottsnämnden beslutat att Stenhagens idrottsplats skall rustas upp 

med konstrgräs och större omklädningsrum med läktare, men ännu ej genomförts. 

Vi i stadsdelsnämnden ser frågan om idrottsanläggningar som en viktig fråga, när 

det handlar om att låta de boende få glädje av tillväxten inom industri- och företags-

sektorn i vårt område. 

Vi tycker att det är viktigt för ungdomar att tidigt ha möjlighet att aktivt utöva oli-

ka idrotter. 

För framtida boende i Järvafältet tror vi att satsningar på barn och ungdomar, inte 

minst av integrationsskäl är av yttersta vikt. 

Ett allmänt område för sport och rekreation på Granby sportfält bör fortsätta att vi-

dareutvecklas. 

 

Särskilt uttalande gjordes av vice ordförande Abebe Hailu (s) enligt följande 

 

En rörlig läktare bör finnas vid Stenhagens idrottsplats. 

 

 



 

Särskilt uttalande gjordes av Jakob Dencker (mp) enligt följande 

 

Om man får löparbanor och övrig utrustning för att ägna sig åt friidrott är det positivt 

för området. Som förvaltningen påpekar är friidrott inte kostnadskrävande, vilket gör 

att många får möjlighet att idrotta. Om idrottsplatsen byggs ut så att fler människor 

besöker den riskerar man dock att få en svår parkeringssituation. Om nya parkerings-

platser ska byggas måste det ske på ett sätt så att man inte stör naturreservatet i Hansta 

eller dess omgivningar. Det är positivt om elledningen grävs ned vid idrottsplatsen och 

för övrigt även på övriga Järvafältet. 

 



 

Bilaga 2 

 

KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Motioner 

 

 

2007:17 

  

  

2007:17 Motion av Mirja Räihä Järvinen (s) om Stenhagens id-

rottsplats i Akalla 

Dnr 328-1829/2007 

 

 

Det var en gång en idrottsplats i Kista…Idrottsplatsen hette Kista IP och man 

kunde utöva många idrotter på den. På vintrarna kunde man spela ishockey 

och åka skridskor. På somrarna kunde man utöva friidrott, spela fotboll och 

tennis. Kort sagt, det gick att utöva samtliga utomhusidrotter på Kista IP. 

 Kista IP såldes under 90- talet. När affären gjordes upp så var löftet då att 

Kista skulle ersättas för den förlorade idrottsplatsen. Vi som bor i Kista tyckte 

att överenskommelsen var bra tills vi kom på att det på ersättningsanläggning-

arna fattades en rundbana. Dock fick stadsdelen de välbehövliga studentbostä-

derna som fortfarande finns kvar där idrottsplatsen en gång var belägen. 

 Åren gick, man byggde en ishall i Husby, man rustade upp en del av grus-

planen med konstgräs. Några andra idrottsplatser blev spontanidrottsplatser. 

Mycket bra, tyckte vi som bor i Kista. 

 Men hela tiden fattades något i den planerade upprustningen, något som vi 

lokalt har kämpat för. Jag är övertygad om att alla partier lokalt är överens om 

att Kista behöver en friidrottsplats, en friidrottsplats med en rundbana. Me-

ningsskiljaktigheterna lokalt handlar inte om att bygga, de handlar snarare om 

hur omfattande man vill att det byggs. Samtidigt har skolorna i området arbetat 

med idrott och rörelse, i synnerhet har skolorna i Akalla gjort det. Stenhags-

skolan har dessutom haft bra samarbete med Friidrottsförbundet för att öka 

intresset hos eleverna till den mångsidiga friidrotten. 

 Under förra mandatperioden beslutade idrottsnämnden att Stenhagens id-

rottsplats i Akalla skall rustas upp med konstgräs och på det sättet bli bättre 

rustad för fotbollen. Men Stenhagens idrottsplats är fortfarande samma torftiga 

grusplan. 



 

 Intresset för friidrott har under de senare åren ökat bland ungdomarna. Det-

ta har kommit i och med de framgångarna som de svenska friidrottarna har 

skördat, både nationell och internationellt. Då känns det torftigt att det fattas 

en idrottsplan med rundbana i stadsdelen. Stenhagens idrottsplats kunde lämpa 

sig väl till den uppgiften. 

 Med anledning av ovanstående vill jag att fullmäktige beslutar  

  att   Stenhagens idrottsplats i Akalla byggs om till en idrottsplats med 

en rundbana. 

 

Stockholm den 7 maj 2007 

 

Mirja Räihä Järvinen 

 


